
 

 

De voorjaarsnota 

Elk voorjaar bespreekt de gemeenteraad de voorjaarsnota. Dit is een soort tussentijdse 

evaluatie van de begroting die in het najaar volgt. Via de voorjaarsnota legt het college aan 

de raad voor welke ambities er zijn en wat dat gaat kosten. Hier kan dan elke partij haar 

(politieke) plasje overheen doen. Namens onze partij heeft Kor de volgende woordvoering 

gedaan: 

Allereerst dank voor niet alleen deze voorjaarsnota, maar tevens de jaarrekening, wij 
kunnen ons goed voorstellen als B&BP dat dit binnen het gemeentehuis een grote en 
turbulente klus is voor iedereen die er aan heeft bij gedragen daarvoor dank. 

Zoals in de inleiding van het stuk al te lezen staat: 
-De inwoner staat centraal. 
-Iedereen doet mee  
-Prettige woon-, werk en leefomgeving! dat is wat we in Midden-Groningen willen zijn. 
Het zijn de kreten die het collegeprogramma “samen aan de slag” omvat. 
Ook wordt in de inleiding aangegeven dat het na 2026 spannend gaat worden om de 
begroting sluitend te krijgen het zogenaamde ravijn jaar 2026 ! 
Vanaf dan is het volstrekt onzeker of de tekorten zullen worden aangevuld door het rijk. 
Wij van de Boer & Burger Partij nemen aan dat deze waarschuwing niet voor niks 
regelmatig voorbij komt en dringen er daarom op aan bij onze collega raadsleden om hier 
ook om te denken, want bij te grote tekorten worden we gewoon buiten spel gezet door het 
rijk wanneer we een artikel 12 status zouden krijgen! Vergelijk het met bijzonder beheer van 
een bank! 
Daarom is het des te opmerkelijker dat in het stuk rekening werd gehouden met een 
indexatie van 3.5% terwijl later blijkt dat de werkelijke indexatie 13.7% is ! Nu zal iedereen 
zeggen dat dit achteraf wel heel makkelijk praten is maar onze partij heeft hier vorig jaar al 
aandacht voor gevraagd tijdens de voorjaarsnota en najaarsnota en duidelijk aangegeven 
dat gezien de omstandigheden 3.5% niet realistisch is. 

Het klinkt mooi, al die krantenkoppen met: Midden-Groningen houdt 17,5 miljoen over. En 
natuurlijk is dat, na jaren van tekort, hartstikke goed nieuws. Maar er zijn toch wel financiële 
zorgen, zeker op langere termijn. De hervormingsagenda jeugd, alle “kapitaallasten’ die 
nog op ons afkomen voor de vervanging van de brandweerkazernes. Dit soort kosten 
hebben wij als raad maar weinig invloed op, maar neemt wel flinke happen uit ons budget. 
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Het Nationaal Programma Groningen heeft aardig wat te verduren, er is nu ook weinig van 
terug te vinden in de voorjaarsnota. Niet omdat er niets is maar omdat nog niet duidelijk is 
hoe de geldpot er uit zal zien na de besluiten van de Tweede Kamer naar aanleiding van het 
rapport van de Parlementaire enquêtecommissie. Wij blijven ons inzetten om de boodschap 
duidelijk te maken: Het geld, bestemd voor onze gedupeerde inwoners, het geld waarmee 
wij onze dorpen en wijken proberen op te knappen, onze scholen te vernieuwen, het geld 
dat we gebruiken om projecten te financieren die onze inwoners helpen zich beter te voelen 
over hun leefomgeving, het geld waar prachtige sociale projecten mee worden gefinancierd 
—-> wij blijven ons inzetten om die gelden voor de benoemde thema’s te behouden! 
Als we niet oppassen gaat Remkes er met onze NPG gelden vandoor voor zijn zogenaamde 
“baanbrekers” en daar zijn andere potjes voor ! 
Gelukkig staan we hierin niet alleen in deze raad! 

We maken ons wel degelijk zorgen over de nieuwbouw BWRI dit lijkt een project te worden 
waar steeds opnieuw financiële tegenvallers opdoemen terwijl het huidig gebouw niet eens 
erg oud is. 
Vaak wordt dan gezegd je moet er mee door werken omdat je die weg bent ingestaan maar 
wij twijfelen of dit wel goed komt met deze ingeslagen weg voor deze nieuwbouw! 
Zo twijfelen wij vaker over de “inkoop” van nieuwe gebouwen zoals bijvoorbeeld de prijs 
van een te bouwen gymzaal of brandweer kazerne die een veelvoud kost van objecten die je 
als particulier of ondernemer realiseert het lijkt wel of “de gemeente” / ‘De overheid’ altijd 
de hoofdprijs betaalt! 
Is het misschien toch handig om hierover een keer een avond te beleggen met belang 
hebbende partijen die ook verstand van dit thema hebben? 

Op 19 mei hebben de VVD en de BBP schriftelijke vragen gesteld over het havengebied in 
Slochteren. Wij hebben een reactie ontvangen van het college dat er een integraal plan 
opgesteld gaat worden, maar wat ons betreft duurt dat te lang.  

BBP en VVD hadden een motie klaar liggen over het opknappen van de haven, maar met 
een toezegging van het college nemen wij ook genoegen. Dat scheelt ons allen veel tijd, en 
de BBP houdt van efficiëntie .  

Zou het college willen toezeggen dat in de haven van Slochteren onderstaande klussen met 
spoed worden uitgevoerd: 

• Het verwijderen van de vloerresten en het opnieuw bestraten van de plek waar de kiosk 
heeft gestaan; 
• Het houten speeltoestel uit de haven verwijderen, deze is gevaarlijk voor spelende 
kinderen, en is geen visitekaartje voor de haven.  
• Scheve fietsenrekken weer recht zetten 
• Stroom aansluiten voor het oplaadpunt voor fietsen, bij het niet tijdig beschikbaar zijn van 
Enexis kijken of dit in eigen beheer zou kunnen? 

Daarnaast vragen wij het college op om op korte termijn: 
• In overleg met de omwonenden te komen met een plan van aanpak voor bovenstaande; 
• Hiermee niet te wachten totdat het integrale plan van aanpak klaar is; 
• Middelen beschikbaar te stellen om dit te realiseren. 



 

 

Wat houdt ons, als Boer&Burger partij nog meer bezig? Wij zijn erg druk met het Nationaal 
Programma Transitie Landelijk gebied het zogenaamde NPLG  
Dit wordt op dit moment uitgerold door de provincie en lijkt ook grote gevolgen te gaan 
hebben in delen van onze gemeente het gaat dan over thema’s als: bodem, stikstof, natuur, 
water, landbouw, recreatie etc. 

Als dit uitgerold wordt dan gaat dit grote invloed hebben op ons ruimtegebruik in onze 
gemeente, invloed op woningbouw, op natuur en op onze boeren. Wij vragen ons af of de 
andere fracties zich dit wel realiseren? 

We zijn bij de 4 inloop bijeenkomsten geweest binnen onze gemeente waar de provincie 
deze plannen uitrolt. 
Wij zijn ons er terdege van bewust dat de wereld blijft veranderen en zullen ook zeker geen 
anker zijn en overal klakkeloos op tegen zijn maar voor ontwikkeling van “Wens natuur” ten 
koste van landbouwgronden daar zullen wij dwars voor gaan liggen! 
Ook voor de valse stikstof ideeën gaan wij geen agrariërs opofferen! We willen constructief 
mee denken en zijn daarom ook al in gesprek met de verkenners van de provincie die NPLG 
uitrollen om tot een fatsoenlijk beleid te komen. 

Onze partij verwondert zich ook vaak over de hoeveelheid moties en amendementen die 
door de diverse partijen geproduceerd worden. Vaak gaan ze over bijzaken i.p.v. 
hoofdzaken maar ze vreten veel tijd en energie! Niet alleen van de raadsleden maar ook van 
het ambtelijk apparaat! Wanneer er een motie of amendement binnenkomt gaan alle 
raderen draaien en wij denken dat iedereen zich daar niet van bewust is binnen dit huis! 

Besluiten we met het cadeau van afgelopen vrijdag met het opstappen van de regering. Een 
regering die in rap tempo heeft afgebroken wat we in 500 jaar hebben opgebouwd. 
Zo zijn thema’s als: aardbevingsproblematiek Groningen, de toeslagen affaire, stikstof 
dossier etc. als open eindjes blijven liggen en zal de volgende coalitie drukker zijn met 

herstellen dan met bouwen aan een gezonde economie in Nederland  
De tweedeling is bizar in Nederland en dus ook binnen onze gemeente, de invloed van social 
media en de gangbare media is nog nooit zo groot geweest! Media waarin de zogenaamde 
experts gevraagd en ongevraagd hun mening geven als zijnde de waarheid, waar veelal de 
stelligheid van af druipt en waar geen spijker meer is tussen te krijgen omdat het de anders 
denkenden niet goed uitkomt ——> vaak is het een schreeuwende minderheid tegen een 
stille meerderheid ! 
en dat zijn net de momenten dat gezond Boer & Burger verstand ontbreekt! 

  

  



Moties 

Er zijn tijdens deze voorjaarsnota maar liefst 12 moties ingediend. Via deze nieuwsbrief 

zullen wij ons stemgedrag op deze moties nader aan u uitleggen. 

Motie invoeren dasboards bij de programma’s van de P&C documenten 

Hier hebben wij TEGEN gestemd. Deze motie gaat alleen over het monitoren van 

resultaten. Het college gaf aan dat het lastig uitvoerbaar is en omdat het uiteindelijk om de 

resultaten zelf gaat en het per programma zal verschillen hoe je die het beste kunt 

weergeven, staan wij niet achter deze motie. 

Motie Jeugdcriminaliteit 

Tijdens diverse gesprekken en informatiebijeenkomsten zijn wij geïnformeerd over de 

zorgwekkende situatie in onze gemeente dat basisschoolkinderen van zo’n 10, 11, 12 jaar al 

worden ingezet voor criminele activiteiten. Deze kinderen worden onder andere benaderd 

rondom schoolpleinen en sportclubs. Omdat wij vinden dat er prioriteit gegeven moet 

worden aan de bescherming van deze jonge kinderen en het voorkomen dat ze betrokken 

raken bij criminaliteit, hebben wij deze motie geschreven. VVD en Gemeentebelangen 

hebben de motie mee ingediend en deze motie werd, als enige van de 12 ingediende 

moties, unaniem door de hele raad gesteund. Hieruit blijkt wel dat onze zorgen gedeeld 

worden. Over zes maanden zal het college aan de raad rapporteren welke stappen er tot 

dan toe zijn gezet om deze kinderen te beschermen. 

 

 

 

 

Motie SDG’s koppelen aan P&C cyclus 

Onze gemeente is een Global Goals gemeente en daar dient rekening mee te worden 

gehouden bij het maken van beleid. Het maakt de P&C stukken alleen maar nog moeilijker 

leesbaar als deze bij elk programma verwerkt moeten worden. Daarnaast is er nog geen 

mens beter van geworden dat we een Global Goals gemeente zijn. Kijk alleen al maar naar 

het thema armoede, steeds meer mensen hebben moeite met rondkomen. Wat ons betreft 

is die hele Global Goals status één grote wassen neus. Het zal u dan ook niet verbazen dat 

wij TEGEN deze motie hebben gestemd 

  



 

Motie aanpak bevorderen sociale veiligheid jeugd 

Een motie van Groen Links die is ingediend omdat wij onze motie niet willen wijzigen naar 

de algehele sociale veiligheid van jeugd. Onze motie ziet er echter op toe dat er echt 

prioriteit gegeven wordt aan het voorkomen van kinderen die voor criminele activiteiten 

worden ingezet en het bevorderen van sociale veiligheid is veel breder. Door de motie te 

wijzigen zou juist dat belangrijke punt dat wij met onze motie beogen, onder kunnen 

sneeuwen. Wij waren er ook niet van gecharmeerd dat Groen Links zelf maar een motie 

indiende, omdat wij niet naar hun pijpen wilden dansen. We hebben echter besloten ons 

ego opzij te zetten en wel VOOR deze motie te stemmen, omdat deze zijdelings wel te 

maken heeft met onze eigen motie. 

Motie mondzorg in en voor alle Midden-Groningers 

Als tandartsen van mening zijn dat te weinig mensen naar de tandarts gaan, dan is het aan 

deze beroepsgroep zelf om daar actie op te ondernemen, niet aan de gemeente. Wij 

hebben derhalve TEGEN deze motie gestemd. 

Motie meer tijd voor het lezen en bespreken stukken P&C cyclus 

We zijn zeker voor meer tijd hiervoor, maar dit kan de auditcommissie prima zelf met het 

college bespreken, hier is geen motie voor nodig. Daarom hebben wij TEGEN gestemd. 

 Motie maak werk van bufferbudget 

Op zich een goede motie die armoedeval enigszins tegen moet gaan. Het college gaf echter 

aan dat iedereen in onze gemeente al recht heeft op minimaal een inkomen op 

bijstandsniveau. Daar hebben we TEGEN deze motie gestemd, maar in het 

raadswerkprogramma armoede willen we wel heel graag het probleem van de armoedeval 

meenemen. 

Motie in elk dorp en wij een voorziening tot ontmoeten 

Volgens ons zijn deze voorzieningen er al en is dit dus een overbodige motie, daarom 

hebben we TEGEN gestemd. 

Motie de halvering van de schuldsanering 

Per 1 juli 2023 is er een wetswijziging ingegaan, waardoor mensen geen 36 maanden meer 

in de schuldsanering zitten, maar 18 maanden. Deze wetswijziging werkt niet met 

terugwerkende kracht en daarom wil de SP met deze motie ervoor zorgen dat iedereen die 

een minnelijke schuldregeling (MSNP) heeft van 36 maanden, ook na 18 maanden klaar is 

met betalen. De gemeente zou dan de schuldeisers voor die andere 18 maanden moeten 

compenseren. Naast het feit dat de gemeente lid is van de NVVK en de NVVK aangeeft de  



 

wetswijziging te volgen en deze dus niet met terugwerkende kracht in te voeren, vinden 

schuldeisers het vaak ook belangrijk dat mensen de hele 36 maanden doorlopen, zoals is 

afgesproken. Wij als partij hebben ook onze twijfels of 18 maanden voor iedereen wel zo 

gunstig is, we vrezen dat veel mensen toch weer opnieuw in de schulden komen, omdat de 

“leerschool” hiermee ook wordt verkort. We hebben dan ook TEGEN deze motie gestemd, 

maar wel met de stemverklaring dat we wel achter het laatste punt van deze motie staan, 

namelijk dat mensen goede nazorg nodig hebben, als ze na 18 maanden schuldenvrij zijn. 

Motie collectief particulier opdrachtgeverschap 

Een motie van de VVD die moet zorgen voor meer mogelijkheden voor dorpen waarin 

inwoners zelf met woningbouwinitiatieven komen. We hebben deze motie mee ingediend 

en dus ook VOOR gestemd. 

Motie Witte Anjer Perk 

Met deze motie wil de PvdA stimuleren dat er in gesprek gegaan wordt met veteranen om 

te kijken of zij behoefte hebben aan een witte anjer perk.  Sympathieke motie waar we dus 

VOOR hebben gestemd. 

 

 

 

  



 

 

 

Groen Links had ons verzocht om onze motie over jeugdcriminaliteit te wijzigen naar een 

motie over algehele sociale veiligheid. Dit wilden wij niet, omdat onze motie er echt op 

toeziet dat er prioriteit gegeven wordt aan het voorkomen dat jonge kinderen betrokken 

raken bij jeugdcriminaliteit. Derhalve heeft Groen Links alsnog zelf een motie ingediend. 

Omdat deze zijdelings wel te maken heeft met onze eigen motie, hebben wij VOOR 

gestemd. 

Tot zover deze extra nieuwsbrief over de voorjaarsnota, welke overigens al voor het 

zomerreces in de raad behandeld werd. Vanwege het reces komt deze nieuwsbrief als 

bijlage bij de nieuwsbrief van september. 

Mocht het je leuk lijken om onze fractie te ondersteunen, neem dan gerust contact met ons 

op, wij maken dan graag kennis met je. 

Kor, Marieke, Marian, Gertjan, Theo en Sharon. 


